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za peníze „v dobrém“ kurzu. Jsou 
i obchodníci, kteří jim za stravenky 
prodají alkohol. Zákon jasně definu-
je prodej alkoholu podnapilé osobě 
i postihy takovéto prodejce. Zde je dle 
mého možnost. Domluva a následně 
postih dle zákona. A přeneseně jsou 
tito opilci zdraví a životu nebezpeč-
ní. V době, kdy ZZS řeší tyto opilce, 
nemůže být jinde, tam, kde může 
jít o život. A také okrádají všechny, 
kteří platí daně. Z těch jsou placeny 
výjezdy IZS. Jen výjezd sanitky do 
jejich oblíbené lokality u Alberta na 
náměstí stojí cca 3 000 Kč. Další jsou 
pak náklady na převoz na Detox, po-
byt zde, případně v nemocnici.

Kristýna Kosová (Zdravý Rožnov)
Mé zkušenosti jsou takové, že skupin-
ka lidí bez přístřeší je pro své okolí 
obtěžující hlavně svým výskytem ve 
veřejném prostoru, osobně jsem ne-
byla svědkem žebrání nebo agresivi-
ty, ale už to, že před obchodem stojí 
tento hlouček, může vzbuzovat obavy. 
Za velmi obtěžující považuji nepořá-
dek hlavně v okolí supermarketu 
Albert a zaměňování zelené plochy 
s toaletou. Toto se pokusíme řešit 
přímo s managementem prodejny 
v Praze, protože naše opakované žá-
dosti o dokup veřejného prostranství 
před prodejnou zatím nikam nevedly 
a prostor až do poloviny chodníku pa-
tří Albertu. Zatím plochu, která není 
v majetku města, bohužel nemůžeme 
upravit a intenzivněji udržovat, a to 
nám brání situaci vyřešit.

Jan Kučera (Nezávislí Rožnováci)
Téma se dotýká většiny Rožnováků, 
když se z části bezdomovců setká-

vají na náměstí či u supermarketů. 
Rozdělím to na 2 části. V Rožnově 
máme kolem 50 bezdomovců. Větši-
na obyvatel o více než 40 z nich ani 
neví. Žijí ve městě, využívají sociál-
ní služby a nezatěžují své okolí. To 
je první téma. Pak je skupina do 10 
osob, kterou opakovaně potkáváme. 
Ta nás zatěžuje, otravuje, vytěžuje 
městskou policii. Městská policie 
bezdomovce nemůže vyvézt z města 
jen tak. Pokud dá pokutu, většinou 
není uhrazena. Je potřeba hledat 
chytrá řešení v mezích, které umožní 
zákon. I proto jsem v loňském roce 
svolal ředitele městské policie, Úřad 
práce (vyplácí dávky), sociální odbor 
a poskytovatele sociálních služeb 
(pracují s bezdomovci v terénu). Dali 
jsme hlavy dohromady a vznikl plán, 
jak situaci zlepšit. Větší část dávek 
problémovým osobám šla přímo 
v poukázkách na jídlo, a ne v peně-
zích. Vznikl tlak na provozovny, aby 
problémovým osobám nenalévali al-
kohol. Řešilo se opatrovnictví nejpro-
blémovější osoby, u které je potřeba 
řešit i psychiatrickou pomoc. Někte-
ré kroky probíhají soudně a trvá to. 
Výsledek není hned, ale postupně se 
daří věci posouvat. Pak je tu těch 40 
osob, o kterých většina Rožnováků 
neví. Zřídili jsme před lety noclehár-
nu a denní centrum a s bezdomovci 
se pracuje. Někteří najdou znovu byd-
lení a práci. Dokonce se podařilo jed-
noho klienta dostat zpět ke studiu na 
vysoké škole. Úspěch také je, že nám 
na rozdíl od některých jiných měst, 
čísla nerostou. Děkuji za trpělivou 
práci řediteli a strážníkům městské 
policie  s těmi problémovými. Díky 
za kvalitní práci sociálním službám 

s většinou bezdomovců a to tak, že 
o nich téměř nevíme.

Libor Adámek (Piráti) 
Bezdomovci na náměstí jsou jen nej-
viditelnější pomyslný vrchol sociální-
ho problému závislosti na alkoholu 
nebo drogách. Tato problémová si-
tuace není jen na náměsti, ale silně 
závislé lidi často potkáte i na vlako-
vém nádraží, před supermarkety, 
v hospodách, na sídlištích a většina 
taky někde bydlí, což způsobuje pro-
blémy často i sousedům. Můžeme 
spekulovat, zda jsou horší bezdomov-
ci, často skoro bezvládně obývající la-
vičky na náměstí, nebo dlouhodobě 
závislí uživatelé pervitinu, kteří jsou 
schopni např. i drobné kriminality 
při nedostatku peněz na koupi dal-
ší dávky. Policie tento problém hasí 
v rámci toho, co jí dovoluje zákon, 
což například u lidí, kteří skončili na 
ulici nemá moc účinek a často navíc 
zatěžuje nejen policii, ale i záchran-
nou službu, která pak může chybět 
u vážnějších případů.

Přiznejme si, že naše společnost 
bohužel doposud nedokázala najít 
uspokojivé a fungující řešení problé-
mu se závislostmi. Připadá mi, že 
se řešení tohoto problému zaseklo, 
například stále udržujeme absurdní 
a nefunkční politiku kriminalizace 
bezproblémových uživatelů konopí, 
kdy jsou nesmyslně trestáni lidé za 
pouhé pěstování rostlin pro léčeb-
né účely nebo rekreační uživatelé, 
přitom máme všude lehce dostupný 
alkohol, který je jedna z nejnávyko-
vějších látek. Pro vážně závislé lidi, 
což má často původ v jejich život-
ním traumatu a bolesti, tu nemáme 

účinný systém, jak je dostat k léčbě 
jejich závislosti. Současná neřešená 
situace však zasahuje svými dopady 
každého, nejen zavislého.

Petra Graclíková (MěÚ Rožnov) 
Město přistupuje aktivně k řešení 
problémů, které jsou spojené s lid-
mi bez přístřeší. Nejčastěji se jedná 
o znečišťování veřejného prostran-
ství či žebrání peněz po kolem-
jdoucích. V těchto případech téměř 
ihned po upozornění zasahuje měst-
ská policie. Největším problémem se 
nyní zdá prostor u náměstí, kde se 
tito lidé zdržují převážnou část dne 
a pocitově je tento jev nepříjemný, ať 
už pro místní či pro turisty ve měs-
tě. Snažili jsme se co nejvíce těmto 
lidem omezit přístup k alkoholu, 
živnostenský odbor již podnikl ně-
kolik kontrol v přilehlých podnicích, 
aby zjistili, zda lidem bez přístřeší 
neprodávají alkohol za poukazy 
na potraviny. V případě potvrzení 
podezření zneužití hmotné dávky 
v nouzi může být změněn systém 
výdeje těchto dávek. Bohužel místo 
u Alberta, kde se tito lidé nejvíce 
scházejí, není v majetku města, tu-
díž prozatím město není schopno 
s tímto prostorem jakkoliv naklá-
dat. Vedení města již poněkolikáté 
vyzvalo majitele pozemku k řešení 
situace, nejlépe odstraněním lavi-
ček, tak aby se zde tito lidé nemohli 
scházet, nebo k odprodeji pozemku 
do vlastnictví města. Pod zastřeše-
ním Albertu skupinka lidí bez pří-
střeší konzumuje alkohol a vyvolává 
obavy u nakupujících, prodejna po-
travin by přitom měla být přístupná 
bez podobných problémů.

Stavební práce na kulturním centru i knihovně běží na plno
V současné době má Rožnov dvě velké 
investiční akce — rekonstrukci a pří-
stavbu knihovny a stavbu kulturního 
centra. Spektrum Rožnovska se ze-
ptalo místostarosty Jiřího Melchera 
(ANO), jak obě stavby probíhají. Od-
pověď přináším v plném znění níže.

„Už třetí měsíc stavíme v Rožnově pod 
Radhoštěm nové kulturní centrum 
a  knihovnu. Obě tyto investice patří 
mezi největší projekty města za dlouhou 
historii. Důstojný, multifunkční kultur-
ní stánek, který už více než třicet let 
postrádáme a vzdělávací podoba větší 
knihovny jsou tím nejpotřebnějším vkla-
dem do moderní infrastruktury a růstu 
Rožnova. Od začátku března probíha-
lo svižné bourání budovy vysloužilého 
kina a postupně se rozrůstalo staveniště 
na Bezručově ulici. Prostranství mezi 
Brillovkou a ZŠ Pod Skalkou tak zá-
sadním způsobem měnilo tvář a v prů-
běhu dubna a května už jedou naplno 
stavební práce na výkopech a betonáži 
základů budoucího kulturního centra. 
Velká plocha staveniště znamená pro 
chodce prodloužení jedné z cest od 
polikliniky. Věříme, že se u nich ale 
setkáme s pochopením, které si ostatně 
vyžaduje každá větší stavba.

Také staveniště knihovny (spodní 
foto) zažívá od dubna čilý stavební 
ruch. Podle schváleného projektu pro-

bíhají práce zejména v okolí a uvnitř 
historické budovy knihovny. Po oplocení 
a vybavení prostoru staveniště provedla 
dodavatelská firma odstranění zpevně-
ných ploch kolem budovy. V interiéru 
knihovny došlo k vybourání všech prv-

ků, které by bránily dalšímu průběhu 
rekonstrukce. Na přilehlém zahradním 
pozemku byly také odstraněny odborní-
ky vytipované stromy a keře. Ve druhém 
květnovém týdnu se rožnovští zastupi-
telé sešli na kontrolním dnu na obou 

stavbách, kde měli možnost seznámit se 
za účasti vedení města a  technického 
dozoru s postupem výstavby a  doplnit 
si tak informace, které jsou již součástí 
každého dalšího zasedání zastupitel-
stva města.“                                      (r)

Snímky z 22. května 2022.


